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ICV-EUiA amb els treballadors i contra la crisi !
La retallada del PSOE i la seva política econòmica de 
regals fiscals als rics està posant en risc el futur de l’Estat 
del Benestar. Des d'ICV-EUiA no avalarem ni a Espanya ni 
a Catalunya un atac als serveis públics i als drets socials 
com els que el govern espanyol ha plantejat. No fa tant 
temps el govern del PSOE  presumia de reduccions fiscals 
per valor de 30.000 milions d'euros, exactament el doble 
del que ara volen retallar. 

Ara no és moment de quedar-se de braços creuats, però 
tampoc es tracta d'anar pel camí de l'ajustament dràstic 
que proposa el PSOE. Avui més que mai, des d'ICV-EUiA 
plantegem una fiscalitat justa, progressiva i verda. Per què 
ZP no recupera l'impost del patrimoni sobre les grans 
fortunes en comptes de suprimir 1.200 milions d'euros com 
vol fer, en matèria de dependència? Per què no fa una 
reforma fiscal justa? Però això no es pot tocar, potser 
perquè posaria nerviosos als mercats o simplement perquè 
potser el seu Govern no s'atreveix a fer-ho. Per què ZP no 
planteja una reforma del sector financer en comptes 

d'aplaudir el que li aconsella el governador del Banc 
d'Espanya? Tot i que els grans bancs acumulen grans 
beneficis, el PSOE no planteja la reforma del sector 
financer que garanteixi que el crèdit arribi a les famílies i a 
les empreses. O per què no entra en la política de 
despeses supèrflues? El PSOE ha anunciat una reducció 
de 600 milions d'euros en l'ajuda oficial al 
desenvolupament. Podria haver fet altra cosa,  podria 
haver anunciat que retira les tropes d'Afganistan. O és que 
és millor mantenir les tropes a l'Afganistan que reduir en 
600 milions d'euros l'ajuda oficial al desenvolupament? 

El que el govern espanyol està proposant és insòlit, i tindrà 
l'oposició d'ICV-EUiA. Perquè no és que no sigui just; no 
és decent dir que l'ajustament és equitatiu i que no se'ls 
toqui res als bancs ni a les rendes altes i que es retalli a 
pensionistes, assalariats i treballadors. Sobretot, perquè 
l'art de la política ha de deixar de consistir a dir una cosa 
per a fer exactament el contrari. Nosaltres per aquí no hi 
passarem.   
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"És injust i insolidari que el govern de Vic es negui a la 
proposta de tarifes reduïdes o gratuïtes pels aturats"
L'equip de govern de Vic no va acceptar el passat desembre la proposat d'ICV-
EUiA d'establir bonificacions i tarifes reduïdes o gratuïtes per als aturats sense 
subsidi en les ordenances fiscals. Xavier Tornafoch ha demanat reiteradament a 
l'equip de govern establir algunes facilitats fiscals pels aturats sense subsidi en 
l'accés als serveis com el transport públic o activitats esportives i formatives 
vinculades a l'ajuntament. Per ICV-EUiA, l'equip de govern no hauria de restar 
al marge de la lluita contra la crisi i hauria de ser sensible a les situacions de 
necessitats socials que pateixen els nostres veïns i veïnes .

ARA ÉS DEMÀ
Butlletí municipal d'ICV-EUiA de Vic



El PSOE va suprimir fa pocs dies 
l'impost dels rics (el de Patrimoni), 
quan uns quants mesos abans havia 
regalat urbi et orbe 400€, 
independentment de la renda dels 
perceptors. Zapatero s'ha dedicat a 
rebaixar la pressió fiscal sobre qui 
més té, i a augmentar-la als 
treballadors (via pujada de la 
imposició indirecta). Ara Europa 
torna a apretar, recordem-lo, perquè 
el govern Zapatero no ha estat capaç 

de, ni ha intentat, canviar l'estructura 
econòmica especulativa de l'estat, i 
ara torna a carregar les mesures de 
contenció de la despesa sobre les 
esquenes dels treballadors. No hi ha 
reforma del sector financer (més 
enllà de voler-se carregar la 
naturalesa social de les caixes 
d'estalvis), per contra s'han posat 
crèdits milionaris a disposició dels 
bancs i caixes. No es puja, o es 
recupera, la imposició que grava les 
rendes més altes, sinó que s'apuja 
l'IVA, gravant el consum a tots els 
ciutadans per igual.
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Què diem davant la retallada social de Zapatero?

"ZP carrega el dèficit sobre 
els treballadors"

Iñaki Escudero
Coordinador EUiA Osona

La situació generada pel govern 
socialista quan va anunciar a través 
del president del govern que 
retallaria el 5% el sou dels 
treballadors públics o que congelaria 
les pensions té moltes coses 
negatives, moltes. Avui el vot útil de 
l'esquerra no és el PSOE, ja no. En 
el moment que Zapatero reconeix 
que les classes mitjanes i baixes no 
en tenen la culpa, de la crisi és clar, 
però que ha de carregar-la sobre les 
seves espatlles perquè no s'atreveix 

a demanar explicacions, i calés als 
que l'han creat (als quals a més ha 
donat diners com a premi)deixa clar 
que votar-lo a ell o votar al PP és 
una simple qüestió de matisos però 
que no té un programa alternatiu, i 
que si el té no vol aplicar-lo. En fi, 
queda dit. El PSOE reconeix que 
està en mans dels mercats financers. 
El vot útil del PSOE és el que retalla 
drets socials, el que desmunta els 
serveis públics, el que congela les 
pensions, el que s'abona a les 
polítiques ultraliberals de l'FMI. Ho 
sento, això no és d'esquerres. Que 
no ens enganyin.

"Avui el vot útil de l'esquerra 
ja no és el PSOE"

"La crisi l'han de pagar els 
que l'han provocat"

Xavier Tornafoch
Regidor d'ICV-EUiA de l'Ajuntament 
de Vic 

Aquesta crisi no l’han creat ni els 
treballadors i treballadores ni els 
pensionistes. El problema no són ni 
els salaris ni les pensions, ni tampoc 
les modalitats de contractació. La 
crisi l’ha provocat l’especulació 
financera i immobiliària i si el govern 
vol actuar, que faci reformes urgents 
al mercat financer i immobiliari. Amb 
l’establiment d’un impost sobre les 
transaccions financeres, per 
exemple, s’obtindrien més recursos 
que amb les mesures contra els 

treballadors que ara es volen aprovar 
i s’aturarien també les transaccions 
que tenen finalitats purament 
especulatives. És, doncs, una 
qüestió de voluntat política i no veig 
que el govern central estigui actuant 
com hauria de fer-ho un govern 
progressista. La retallada del PSOE i 
la seva política econòmica de regals 
fiscals als rics està posant en risc el 
futur de l’Estat del Benestar, avui el 
què toca és combatre el frau fiscal, 
més control dels mercats financers i 
una reforma fiscal justa i ecològica.

Arnau Martí 
ICV de Vic
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L'homenatge que es mereixien els represaliats vigatans
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Aconseguim declarar Vic ciutat lliure de circs amb animals 

La nostra ciutat ha rebutjat públicament la presència dels 
circs amb animals salvatges en el seu terme municipal 
gràcies a la moció que va presentar el grup municipal 
d'ICV-EUiA. La proposta va rebre el suport de la CUP i 
ERC i, en canvi, va tenir l'abstenció de CiU, PSC i PXC. 
Pel regidor ecosocialista, Xavier Tornafoch, aquesta és 
una bona notícia perquè Vic es suma a les més de 23 
ciutats catalanes que s'han declarat "lliures de circs amb 
animals" i, alhora, avança en la sensibilització de la 
ciutadania en el respecte dels animals. 

Per ICV-EUiA, "l'objectiu és que els circs que utilitzen 
animals i que vulneren el seus drets, obligant-los a 
assumir comportaments antinaturals mitjançant l'ús de la 
força, a més d'obligar-los a viure en espais confinats 
totalment allunyats dels seus hàbitats naturals, no tinguin 
cap mena de cabuda a la nostra ciutat". Sí que defensem 
la possibilitat de celebrar bons espectacles circenses 
sense que s'utilitzin animals, com passa en el cas de 
circs com el Circ Cric o el Cirque du Soleil, 

El passat dissabte 20 de març ICV-EUiA va ser l'únic grup polític de l'Ajuntament de Vic present en l'acte d'homenatge 
als veïns de la comarca d’Osona represaliats pel franquisme que es va celebrar a Manlleu. L'acte va comptar amb la 
presència d'una nombrosa representació d'alcaldes i regidors de la comarca i de molts ciutadans i ciutadanes que van 
voler retre homenatge als osonencs i osonenques que van lluitar per la democràcia i pels drets nacionals de Catalunya 
i que van patir la repressió franquista,en canvi, no hi era l'alcalde de Vic ni cap regidor ni de PSC i ERC. Aquesta 
negativa se suma al veto del tripartit vigatà a celebrar l’acte d’homenatge a la nostra ciutat.  Un acte que representa un 
important pas endavant en la recuperació de la memòria històrica a la nostra comarca que el govern de Vic ha estat 
incapaç d'assumir. Des d'ICV-EUiA pensem que cal recordar el que va suposar la dictadura franquista per poder 
avançar en la construcció democràtica del nostre país, ja que és de justícia agrair a les persones que van patir la 
repressió feixista el seu compromís ferm en la defensa de les llibertats de les que avui podem gaudir. 
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ICV-EUiA demana reforçar el servei de bus Vic-Barcelona

Ple suport al manifest "Per una Plana Viva!"

ICV-EUiA rebutja les retallades del conseller Maragall 

Iniciativa per Catalunya Verds - Esquerra Unida i Alternativa
C.Pare Gallissà 13 - 93 885 00 53 correu: vic@iniciativa.cat

ICV de Vic va participar  a la marxa 
que la plataforma osonenca d'entitats 
"Per una Plana Viva" ha organitzat 
per la zona del projecte de 
macropolígon entre Folgueroles i Vic. 
Des d'ICV volem mostrar el nostre 
suport al conjunt d'entitats impulsores 
i ens sumem al manifest "Per una 
Plana Viva", davant de la necessitat 
d'aturar el model de creixement 
actual i consensuar un planejament 
territorial sostenible per la comarca. 
Avui una de les principals 
problemàtiques de la Plana de Vic 
és la pèrdua de sòl agrari i la seva 
fragmentació degut a les pressions 

urbanístiques a la qual avui està 
sotmès. Des d'ICV  considerem que 
s'ha d'avançar en la protecció dels 
sectors agrícoles de la comarca amb 
l'objectiu de mantenir els valors 
ecològics, paisatgístics i culturals 
essencials del nostre patrimoni 
col·lectiu. Davant del projecte del 
macropolígon de VIc i Folgueroles, 
pensem que és incomprensible que 
avui s'impulsi una nova ocupació de 
sòl agrícola quan les reserves de sòl 
destinades a activitats econòmiques 
a la comarca no es troben, ni molt 
menys, en plena ocupació. 

Des d'ICV-EUiA hem demanat a 
l'empresa concessionària Sagalés 
que es reforci el transport 
d'autobusos entre Vic i Barcelona per 
tal de fer front a l'augment 
considerable de passatgers. Des de 
fa quatres setmanes, el servei de 
trens de RENFE ha quedat suspès 
entre les estacions de de Sant 
Andreu Arenal i Arc de Triomf pels 
treballs de millora de les estacions, 
catanària i vies d'aquesta línea. El fet 
que els serveis de rodalies no arribin 
fins el centre de la ciutat de 

Barcelona ha ocasionat que molts 
passatgers amb origen o destinació 
Vic que habitualment utilitzen 
aquesta línia de RENFE hagin vist 
alterat el seu trajecte. Tot i l'anunci 
de l'empresa Sagalés d'un augment 
dels autobusos en hores punta 
nosaltres considerem que el servei 
suplementari que es presta encara 
és insuficient pel volum de persones 
que utilitzen aquest transport públic 
per anar a Barcelona o venir a Vic. 

Des d'ICV-EUiA no entenem com es 
poden concertar els estudis post-
obligatoris de dos centres privats de 
la ciutat, enfront de les retallades en 
personal, inversions i despesa 
ordinària que patiran els centres 
públics el proper curs escolar. 
Aquesta notícia pot influir greument 
en l’equilibri del mapa educatiu de la 
ciutat i perjudicar negativament les 
línies d’estudi de batxillerat de l'IES 
Vic i el l'IES Jaume Callís. La 
retallada de recursos en les aules 
d’acollida, en els centres de recursos 
pedagògics i  en professors de 
suport  (assessors LIC) als centres 

educatius públics són un pas enrera 
per l'educació pública de la nostra 
ciutat. Per ICV-EUiA, “el concert del 
batxillerat dels dos centres privats 
no respon a cap compromís de 
repartir els alumnes amb NEE, ni a 
cap model educatiu, ni a cap 
reconeixement a la implicació dels 
centres concertats en la gestió de la 
diversitat, perquè en els estudis post-
obligatoris aquest repartiment i 
aquest compromís per part 
d’aquests centres no ha existit mai”.




